
V Soběslavi 21.8.2022

… avšak je v mém srdci jak hořící oheň,
 je uzavřeno v mých kostech, …

Jeremjáš 20,7-9

Žalm 119:105 Svíce nohám mým jest slovo tvé, a světlo stezce mé. 

1. čtení: Žalm 33 … Neboť slovo Hospodinovo je přímé, v každém svém díle je věrný.  
Miluje spravedlnost a právo, Hospodinova milosrdenství je plná země.
Boj se Hospodina, celá země, všichni obyvatelé světa, žijte v jeho bázni! ...

Kázání: Jeremjáš 20:7    … "Nebudu je připomínat, už nebudu v jeho jménu mluvit", avšak je v mém 
srdci jak hořící oheň, je uzavřeno v mých kostech, jsem vyčerpán tím, co musím snášet, dál už 
nemohu. 

Co je silnější? Zamilování nebo Láska? … ? No jasně, láska..jsme přece v kostele a jsme dospělí.. Ale Co 
Vás v životě víc nakoplo? Kvůli čemu jste udělali víc?Blbostí? Když seš zamilovanej, uděláš cokoli. 
Ukradneš kytku, tři noci nespíš, ujdeš pěšky tam a zpět 20 kilometrů...jen abys ji viděl...To je síla. 
Když miluješ … jsi schopen neudělat cokoli...Jsi schopen neudělat i to, po čem tak strašně toužíš...jdeš i 
proti sobě... proti tomu, co chceš, po čem toužíš...co je silnější? Zamilovanost nebo láska? Něco 
zamilovanosti chybí..totiž věčnost...nebo alespoň tolik času, kolik mi bylo dáno...Zamilovanost zvládne 
cokoli...ale ne čas, a ne čas  odloučení, čas bez zamilování...A co že to je ta Láska?

Když mívám předsvatební rozhovory, většinou snoubence lehce vyvedu z míry, když s nima začnu řešit, 
proč se nebrat..popřípadě proč se rozejít, rozvést, i když už budou manželé...i když si slíbí, že to nikdy 
neukončí..lásku věrnost a úctu, dokud nás smrt nerozdělí..nebo nespojí... Teď naposledy mi říkali, že měli 
setkání s někým blízkým, kdo je oba zná, s kým to chtěli společně probrat...a snažili se zjistit co nejvíc věcí, 
proč se vzít..pak přijdou za farářem a ten se je snaží..ne nesnaží, ale vypadá to tak...od toho odradit...

Proč mluvím o zamilování se do ženy, lásce k ženě, k muži.. když jsme v kostele a mám mluvit o Bohu..o 
víře v Boha..k Bohu..Věřím, že je to ten nejlepší obraz vztahu člověka k Bohu..totiž vztah k ženě..k 
muži...také nejlepší poezie je ta, u ktreré si nejste jisti, zda básník mluví k Bohu nebo k ženě... Také Bible, 
když chce popsat hloubku vztahu Boha a člověka, začne mluvit o lásce mezi mužem a ženou

Takže láska ... a zamilování... A co víra? Co vaše víra? Je silná? Chtěli byste, aby byla silná, silnější? Čím by
se tak mohla posílit? Čím se posiluje láska? Bolestí...Chceš lásku nalézti? Najdeš ji v Bolesti (Sváťa 
karásek)...stejně jako silnou víru

Přemlouvals mě, Hospodine, a dal jsem se přemluvit. Zdolal jsi mě a přemohl. je v mém srdci jak 
hořící oheň, je uzavřeno v mých kostech..jako infarkt, jako rakovina kostí

To zažil Jeremjáš..a mluví tady o Božím slově..o jeho promluvení...pamatujete tu krásnou písničku? Řekni 
slovo Pane..uzdravena bude duše má..jak uzdravena? Bůh Jeremjášovi to slovo dal..řekl mu ho..přišel k 
němu na dotek... a Jeremjáš chce umřít z bolestí z toho Božího slova..z Boha.. Bůh a jeho slovo je jedno

Silná láska..silní víra...co to je ta naše víra? Pomoc? Berlička nebo berla? Útěcha? A co víra  taky jako 
nepříjemnost..veliká nepříjemnost. Boží slovo taky jako něco, co nechcu...nechcu slyšet a už vůbec ne 
opakovat...protože je to slovo soudu...pravdy..

Dobrým příkladem pro vás, kteří si to neumíte představit s Bohem, zkuste třeba ekologickou krizi..je to 
pravda..a můžeš se vymlouvat jak chceš...ale důkazů okolo je tolik...akorát je toho už příliš.. už se o tom 
prostě ani nechce mluvit...a snažit se...a je marný se snažit to změnit ..ale běda kdybys přestal...máš naději, 
pokud nepřestaneš...i v lásce..pokud to nevzdáš, i když je to na nic...a to dost často je...prohraješ, když to 
vzdáš...



Víra jako přítěž, jako břemeno, jako něco, s čím musíš bojovat..co bys vlastně ani nechtěl

Boží slovo..zažils ho? Tak jako Jeremjáš? Nebo alespoň trošku? U Jeremjáše to bylo slovo soudu...že to moc
špatně dopadne se všema okolo Jermjáše...ale není mnohem silnější a neuvěřitelnější a mnohem víc proti 
Tobě samému to slovo, se kterým později přišel Ježíš? To Slovo, kterým byl Ježíš? Totiž, že Bůh Tě miluje, i
když nestojíš za nic...že tě miluje ne kvůli tobě ale kvůli sobě .. a to furt..i kdybys ho zabil...to je přece 
nesnesitelné.. možná víc než to slovo spravedlivého soudu... A souzen nebudeš Ty ale on sám

Možná bych Vás měl přesvědčovat, abyste věřili, abyste do toho vztahu s Bohem víc šli...ale je taky na místě
varovat...a možná odrazovat...Protože Víra v Boha..to je vztah..to je láska...jinak to nejde..Bůh je láska..a 
láska taky bolí...to ví každá maminka...když ji dítě nadává, kříčí na ni, nenávidí ji a kope do ní..byť jsou mu 
3 roky...nedej Bože, když je dospělý...

Tak jo, tak běž do toho vztahu..ale věz, že je to doopravdy..a že bolest bolí..
Přemlouvals mě, Hospodine, a dal jsem se přemluvit. Zdolal jsi mě a přemohl. Po celé dny jsem jen 
pro smích, každý se mi vysmívá. Sotvaže promluvím, upím, přivolávám násilí a zhoubu, neboť 
Hospodinovo slovo mi přináší jen potupu a pošklebky po celé dny. Řekl jsem: "Nebudu je připomínat,
už nebudu v jeho jménu mluvit", avšak je v mém srdci jak hořící oheň, je uzavřeno v mých kostech, 
jsem vyčerpán tím, co musím snášet, dál už nemohu.

Ale můžeš. Ještě stále můžeš. Tak běž ...

Amen


